
P R O T O K Ó Ł 
 

z XIX Sesji Rady Miejskiej w Szepietowie odbytej w dniu 23 listopada 2016 r. w sali 
Gminnego Ośrodka Kultury w Szepietowie. 

 
Sesję rozpoczęto o godz. 1005, a zakończono o godz. 1340 . 

 

 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, co stanowi 93,33% (zgodnie 
z listą obecności). 
 
Radni obecni na sesji: 

1. Dąbrowski Marian 
2. Pawłowska Danuta 
3. Ołdakowski Jan 
4. Jabłoński Ryszard Andrzej  
5. Sosnowska Renata 
6. Czarkowski Sławomir 
7. Wojtkowski Mirosław 
8. Czartoszewski Piotr 
9. Dąbrowska Wiesława 
10. Pabich Marek 

11. Paprocki Piotr 
12. Stypułkowski Henryk 
13. Szymoniak Andrzej 
14. Żebrowska Wioleta 

 

Radni nieobecni: 
1. Niemyjski Sławomir 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 
1. Starosta Powiatu Wysokomazowieckiego – Pan Bogdan Zieliński 
2. Komendant Komendy Powiatowej Policji – Pan Wożniewski Krzysztof 
3. Burmistrz Szepietowa - Pan Robert Lucjan Wyszyński 
4. Zastępca Burmistrza - Pan Michał Gąsowski 
5. Skarbnik Gminy - Pani Anna Wiśniewska 
6. Dyrektor Handlowy PROMAG – Pan Andrzej Narbutowicz  

 
oraz dyrektorzy szkół, kierownicy zakładów pracy z terenu gminy, Przewodniczący Rad 
Sołeckich (zgodnie z załączonymi listami obecności). 

 
Porządek obrad sesji: 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku dziennego 

3. Informacja o protokole z poprzedniej sesji. 

4. Interpelacje radnych. 

5. Informacja o pracy Burmistrza w okresie między sesjami. 

6. Informacja o pracy komisji w okresie między sesjami.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie  oceny aktualnością Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Szepietowo oraz miejscowych planów 
zagospodarowania przestrzennego. 



8. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego obszaru położonego w obrębie ewidencyjnym 
Szepietowo oraz obszaru położonego w obrębie ewidencyjnym Szepietowo-
Wawrzyńce ODR oraz zmiany w części obowiązującego planu przyjętego uchwałą Nr 
XXXI/222/10 Rady Miejskiej w Szepietowie z dnia 28 czerwca 2010 r .  

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2016 r. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zasad ustalania i przekazywania z budżetu Gminy 
Szepietowo środków finansowych wynikających z rozliczenia podatku od towarów i 
usług do Zakładu Wodociągów, Kanalizacji i Oczyszczania w Szepietowie. 

11. Podjęcie w sprawie rocznego programu współpracy Gminy Szepietowo z 
organizacjami pozarządowymi na rok 2017.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na 
lata 2017-2019. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia  „Program Aktywności Lokalnej dla Gminy 
Szepietowo na lata 2017-2020”. 

14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie trybu i sposobu powoływania i 
odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków 
jego funkcjonowania 

15. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek 
podatku od nieruchomości. 

16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie opłaty targowej. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłat 
rocznych jednostek organizacyjnych Gminy Szepietowo prowadzącej działalność 
oświatową z tytułu trwałego zarządu nieruchomości. 

18. Odpowiedzi na interpelacje. 

19. Wolne wnioski i zapytania 

20. Zamknięcie obrad. 

 
Przebieg obrad: 
 

Ad.1. Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Sławomir Czarkowski. 
Przewodniczący powitał wszystkich obecnych na sesji oraz stwierdził, że na stan 15 radnych 
na sesji obecnych jest 14 radnych, co stanowi quorum, przy którym rada może obradować 
i podejmować prawomocne uchwały.  
 

Ad.2.  Przewodniczący Rady zapoznał z porządkiem dziennym obrad.  
Do zaproponowanego przez Przewodniczącego porządku obrad nie zgłoszono uwag. 

  

 Przeprowadzono glosowanie. 
Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 

radnych, za przyjęciem porządku obrad głosowało 14 radnych. 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
  

 Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą aby przed dalszym ciągiem sesji 
umożliwić zabranie głosu Panu Komendantowi Policji w sprawie stanu bezpieczeństwa. 
 

 Zabrał głos Pan Komendant Powiatowy Policji Pan Woźniewski Krzysztof, który 
poinformował, że: „Chciałbym przedstawiać stan bezpieczeństwa na terenie powiatu, a także 
Szepietowa.  



 Przestępczość ogółem w Szepietowie 47 takich zdarzeń odnotowaliśmy, w porównaniu do 
roku Wysokiego to jest minimalna ilość, ponieważ jest ich 237, Ciechanowiec 72, jeśli chodzi 
o Czyżew 64. 
 Przestępstwa kryminalne – tu już w Szepietowie zanotowaliśmy tylko 19, a w 
Ciechanowcu 39, w Wysokiem Mazowieckiem 85, w Czyżewie 40, także też widać, że w 
Szepietowo na tle innych miast najlepiej wypada, 
 Zagrożenia przestępczością - przestępstwa kryminalne czyli kategoria dużo większej 
mocy, tj. kradzież, z włamaniem, kradzież, bójka, pobicie, uszkodzenie ciała, uszkodzenie 
mienia, zniszczenie minia: Wysokie Mazowieckie 51, Czyżew 25, Ciechanowiec 21, 
Szepietowo naprawdę dobrze wypada bo jest 15 zdarzeń,  
Przestępstwa narkotykowe – zanotowaliśmy 2 takie zdarzenia, gdzie osoby sprzedawały 
środki odurzające, w Ciechanowcu 3, w Wysokiem także 3, 
Przestępstwa gospodarcze – w Szepietowie 11, w Ciechanowcu 3, w Wysokiem 
Mazowieckiem 111, Czyżew 5, 
 Wydział ruchu drogowego i tu były wypadki i kolizje – 42 wypadki na terenie całego 
powiatu – to jest bardzo dużo, w porównaniu od zeszłego roku – 22, jest wzrost wypadków. 
Bardzo dużo odnotowanych mamy które poruszają się w stanie nietrzeźwości i takich osób 
odnotowaliśmy 90 na chwilę obecną. W porównaniu do zeszłego roku to jest 94 także tu 
mamy spadek, ale wiemy, że osoby się poruszają. Ja tak dla przykładu powiem, że w dniu 
wczorajszym 3 osoby w stanie nietrzeźwym zostały zatrzymane. Tak więc na terenie powiatu 
jest to plaga i będziemy z tym walczyć. Jeśli chodzi ogółem ruch drogowy to mamy 
naprawdę bardzo duża ilość zgłoszeń na mapie zagrożeń, jeśli chodzi o przekroczenie 
prędkości. W tym tygodniu jaki w następnym podejmujemy działania, aby ukrócić tą jazdę, w 
szczególności powyżej 90 km na godzinę, bo to już się staje niebezpieczne zarówno dla 
uczestniczących jak i dla osób, które poruszają się po naszych drogach. w tym momencie 
policja działa na trzech filarach. Jak Państwo zauważyli na terenie powiatu otworzony został 
posterunek policji w Czyżewie, jesteśmy z tego zadowoleni. W całym województwie 
podlaskim trzy takie posterunki, w Polsce 25 już. Oczywiście czynimy starania i z Panem 
Burmistrzem rozmawialiśmy wstępnie na temat ewentualnie otwarcia posterunku w 
Szepietowie. Na pewno będę się starał w tym roku który będzie żeby tu był jeszcze jeden 
dzielnicowy na terenie miasta jak i gminy. będzie dwóch dzielnicowych. Jest punkt przyjęć 
interesantów otwarty za co dziękuję Panu Burmistrzowi, że zezwolił nam działać. I jak będzie 
jeszcze drugi dzielnicowy to będzie jeszcze w inny dzień przyjmować. Teraz jest w środę, na 
pewno jeszcze inny dzień sobie przypisujemy i myślę, że będzie wszystko dograne. Jeśli 
chodzi o drugi filar to jest „dzielnicowy bliżej nas”, chodzi o to, że każdy dzielnicowy ma 
telefon komórkowy i każdego dzielnicowego obowiązkiem jest, że jak wychodzi z pracy i 
wyłącza telefon komórkowy to jest na takiej zasadzie, że państwo się nagrywają i on musi 
oddzwonić. I wszystko i tak naprawdę na stronach internetowych jest, także bardzo proszę 
żebyście Państwo korzystali z tego. Trzecim filarem jest tzw. mapa zagrożeń, o której 
wspomniałem, bardzo proszę korzystajcie z tego, bo to jest dla nas bardzo pomocne. Tu 
chodzi o bezpieczeństwo Wasze, Waszych dzieci i tak naprawdę większość zgłoszeń to jest 
z zakresu ruchu drogowego. Przekroczenie prędkości najczęściej, nieprawidłowe 
parkowanie, po to jesteśmy aby to zweryfikować i tak naprawdę Wam pomóc. korzystając z 
tego narzędzia, bo jest bardzo pomocne i na  przykład na 300 zgłoszeń z terenu powiatu, 
mamy potwierdzone 100, tj. 1/3 i warto tak naprawdę o swoje miasto, czy gminę dbać... .” 
W dyskusji zabrali głos: 

- Radny Henryk Stypułkowski stwierdził, że w okolicy Dąbrówki mamy dwa niebezpieczne 
skrzyżowania. Ostatnio tam też, chyba w zeszły piątek był poważny wypadek. Mam takie 
pytanie jeśli gmina zwróci się do dróg powiatowych o dodatkowego oznakowanie tych 
skrzyżowań, szczególnie jeżeli się jedzie od strony Wojen to takie wrażenie się odnosi, że 
te skrzyżowanie jest jeszcze daleko, w pewnym momencie dojeżdżamy a ono jest już 
przed nami i w efekcie jest już Dąbrówka Kościelna. Mam pytanie, co w tym temacie 
można zrobić jeżeli chodzi o oznakowanie tego skrzyżowania. 

- Komendant poinformował, że Pan Burmistrz się jeśli zgłosi do mnie z problemem, jeśli 
chodzi o ograniczenie i wsparcie to na pewno Was wesprzemy. W takim przypadku z 



Panem Burmistrzem rozmawiamy na ten temat i my jeżeli zauważymy ten problem i jest 
to poparte i żeby ewentualnie Was wesprzeć to takie pismo sporządzimy i też wyślemy. I 
w takim przypadku jest już pozytywny efekt, że postawiliśmy taki znak na jednym odcinku 
na drodze krajowej. Tak więc bardzo proszę takie sytuacje do miej zgłaszać. Nam chodzi 
o zadbanie o te bezpieczeństwo i będziemy robić wszystko żeby w jakiś sposób 
weryfikować i sprawdzać te znaki... . Tak więc czekam na jakieś pismo” 

- Sołtys Szepietowa – Andrzej Pietrzak zwrócił się z pytaniem czy są robione jakieś analizy, 
badania dotyczące powstanie posterunku policji w Szepietowie? 

- Komendant poinformował, że „takie analizy jak powstają to powstają ewentualnie przed 
zapadnięciem decyzji, że tu można powiedzieć że na 99 % powstanie posterunek. Wtedy 
analiza taka dokładna jest potrzebna. Tak jak w Czyżewie robiliśmy taką analizę, tak też 
na pewno odniesiemy się i do Szepietowa. Ale moim zdaniem jakby był posterunek i jest 
jakby zgoda Pana Burmistrza i będzie zgoda Rady, państwo będziecie przychylnie na to 
patrzeć to będziemy wszystko czynić aby ten posterunek powstał.” 

- Sołtys Szepietowa – Andrzej Pietrzak stwierdził, że „ale mi chodzi o tą analizę na chwilę 
obecną po zlikwidowaniu posterunku. 

- Komendant poinformował, że jest taka analiza. Na chwilę obecną trwają takie prace, takie 
porównanie zdarzeń przed zamknięciem posterunku i po zamknięciu. 

 
Następnie Przewodniczący umożliwił zabranie głosu dla Pana Starosty Powiaty 

Wysokomazowieckiego Pana Bogdana Zielińskiego. 
 

- Starosta Powiatu Pan Bogdan Zieliński stwierdził, że „chciałbym podziękować za 
zaproszenie na dzisiejszą sesję, w ogóle gmina Szepietowo jest taką gminą, że otrzymuję 
zaproszenie na każdą sesję, ale nie było do tej pory takiej możliwości, aby na roboczo 
porozmawiać o sprawach związanych z funkcjonowaniem jednostek powiatowych i 
wykonywaniem funkcji właścicielskich przez powiat na terenie gminy Szepietowo. Byłem 
co prawda już raz na takiej sesji uroczystej, na dużej scenie tutaj w ośrodku kultury, ale to 
była taka gala. Dzisiaj jestem tutaj bardziej z powodów gospodarczych, jak z powodów 
reprezentacyjnych. Tak się składa również, że mija półmetek funkcjonowania kadencji 
samorządu i powiatowego i gminnego, więc warto podsumować ten okres, a także 
pomyśleć jeszcze co można byłoby po tym półmetku zrobić. Chciałbym zacząć od tego co 
jest zabiegiem każdej społeczności lokalnej, każdej gminy, każdego powiatu, no może nie 
każdego, ale przynajmniej tutaj na Podlasiu powiatu. To oczywiście jest kwestia dróg 
powiatowych i to jest ta główna przyczyna dla której tutaj dzisiaj jestem, ponieważ na 
etapie przedstawienia w samorządach planów finansowych na rok przyszły, zamierzeń i 
liczenia złotówek żeby plany te były możliwe do wykonania. Tak się składa, że nasz 
powiat, w zasadzie od samego powstania, bardzo mocno stawia na inwestycje w ogóle, 
ale w szczególności na drogowe inwestycje... . Te inwestowanie odbywa się oczywiście 
we współpracy z gminami, bo niestety samorząd powiatowy jest samorządem który jest 
dosyć ubogi. Otrzymał posag od tego kto go powołał, czyli od Sejmu Rzeczpospolitej i 
dlatego zawsze staramy się o środki od bogatszej rodziny, jaką są w naszym przypadku 
gminy. Tak się składa, że mamy swoje sukcesy, porażki, ale o porażkach może nie będę 
mówił, wolę o sukcesach mówić. Tak się stało, że we wrześniu tego roku byliśmy 
ocenieni, to jest niezależna ocena wynikająca ze złotówek i twardej kalkulacji, z 
matematyki to wynika. Zajęliśmy czwarte miejsce w kraju pod względem inwestycji. 
Oczywiście ten ranking był brany w przeliczeniu na jednego mieszkańca, żyjącego na 
danym terenie i brane były pod uwagę trzy kolejne lata, czyli rok 2013, 2014 i 2015... . Za 
te trzy lata zawsze byliśmy najlepsi z województwa podlaskiego. Na początku powstania 
powiatu mieliśmy nawet pierwsze miejsce w pierwszym roku, później drugie, trzecie, 
zaczęliśmy trochę spadać. To wynikało z przyczyn obiektywnych, między innymi takimi, 
że były brane pod uwagę dane z programy operacyjnego województwa podlaskiego. Nie 
mogliśmy otrzymać środków na inwestycje dlatego byliśmy już w drugiej dziesiątce 
powiatów, ale zawsze, nigdy nie wychodziliśmy z drugiej dziesiątki na 314 powiatów 
ziemskich. To też świadczy o pewnej mobilności kondycji samorządu. Takie 



podsumowanie zostało zrobione i jesteśmy z tego bardzo dumni, a to oczywiście wpływa 
w tych rankingach to, że dużo inwestujemy, głównie oczywiście w drogi powiatowe. Tak 
się składa, że z sukcesami ubiegamy się o środki w ramach planu przebudowy dróg, 
gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej tutaj zawsze otrzymujemy środki i też 
Państwo radni, Pan Burmistrz mieli okazje być na otwarciu drogi, która też przez Państwa 
gminę biegnie z Wysokiego do Jabłoni Kikolskich, już w całości jest zrobiona, także tutaj 
połączenie na Szymbory, Jabłoń jest w tej chwili przyzwoicie zrobione. Ta właśnie 
inwestycja miała miejsce w tym roku, zakończyliśmy już ją. W tej chwili jesteśmy na etapie 
rozliczania tej kwoty. I również druga inwestycja też w ramach przebudowy dróg 
lokalnych, czyli od drogi z Klukowa do Czyżewa, na swoim powiecie i województwie, bo 
tam też wchodzi i województwo mazowieckie w ramach tej drogi, ale ono już kilka lat 
wcześniej zrobiło po swojej stronie tą inwestycję. I również skorzystaliśmy z rezerwy 
Ministra Infrastruktury na przebudowy mostu. Także ten rok jest dla nas bardzo udanym 
jeśli chodzi inwestycje drogowe. Natomiast w niewielkimi stopniu realizowaliśmy 
inwestycje głównie z gminami, w zasadzie dotyczyło to gminy Sokoły i gminy Czyżew, z 
tym, że w Sokołach to niewielka kwota, bo to po 100.000 zł - inwestycja za 200.000 zł. 
Natomiast w Czyżewie to już większa była, jest dzisiaj akurat odbiór w Rosochatem 
Kościelnym. To się dzieje na powiecie, natomiast dlaczego o tym mówię, dlatego, że 
brakuje mi jak tlenu inwestycji na Szepietowie, na gminie Szepietowo. I tak jak biorąc pod 
uwagę historię, lata poprzednie to gmina Szepietowo była taką gmina na której bardzo 
dużo inwestowaliśmy jako powiat i bardzo dużo oczywiście gmina partycypowała w tych 
projektach. Tego mi w tej chwili brakuje i pozwoliłem sobie na ręce Pana Burmistrzami 
Pana Przewodniczącego złożyć ofertę dotyczącą inwestycji w roku przyszłym, na rok 
2017 żeby te potrzeby, które do mnie też wpływają, które płyną od ludzi tutaj 
zamieszkałych żeby można było zrealizować. Na chwilę obecną mamy taką sytuację, że 
mamy do rozwiązania taki problem dotyczący drogi przede wszystkim tej, która biegnie z 
Dąbrówki do Brzósk, one w tej chwili jest zrobiona na etapie Dąbrówka – Szepietowa do 
torów, natomiast jest jeszcze trzy kilometry, z tego 1 km na terenie gminy Szepietowo. 
Moja serdeczna taka prośba żebyście Państwo jednak pochylili się nad tym problemem, 
oczywiście to od Was zależy. Jesteście włodarzami tej gminy i od Waszej decyzji będzie 
zależało to czy ta inwestycja w przyszłym roku będzie miała szansę na realizację. Tu jest 
jeszcze taki problem, ponieważ 2 km tej drogi jest po stronie gminy Wysokie Mazowieckie. 
Na tą chwilę gmina Wysokie Mazowieckie nie do końca jest zainteresowana aby w tą 
drogę inwestować, bo dla nich jest to droga kolejnej kategorii, kolejnej z dróg ważności na 
terenie gminy. Natomiast tutaj bardzo mocno Pan Burmistrz angażuje się w tym żeby 
przekonać swego kolego i mego również, do tego żeby można było nawet w etapach to 
zrobić, bo to nie chodzi oto aby w całości ją zrobić w jednym roku tylko chodzi o to żeby ją 
zrobić w ogóle, rozpocząć od czegoś. Mamy już dokumentację zrobioną ona była też 
składana w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich, ale tutaj akurat nie mamy 
najmniejszych szans przy takich warunkach żeby ktokolwiek z powiatu otrzymał takie 
dofinansowanie, bo nie ma co ukrywać nasz powiat jest powiatem nie najgorszej kondycji 
finansowej i gmina na terenie powiatu również jeśli chodzi o dochód na jednego 
mieszkańca, dochód podatkowy w stosunku do reszty województwa. Druga kwestia, która 
jest liczona to jest bezrobocie no i my też jesteśmy powiatem, który jest drugim jeśli 
chodzi o bezrobocie, ale w dół. Z jednej strony to dobrze, to znaczy z tej strony właściwej, 
że tych osób bezrobotnych za wiele nie mamy, natomiast przy tego typie ocenie, kryteriów 
jest to liczone. I teraz też będzie kolejna próba, na wiosnę zdaje się będzie ogłoszenie 
kolejnego konkursu z PROW-u na drogi, ale obawiam się, że też będzie ciężko nam 
samorządom z terenu naszego powiatu zdobyć tam inwestycje, bo niestety wszystkie 
gminy z terenu powiatu kolońskiego, z powiatu grajewskiego, monieckiego, sokólskiego, 
ta cała część północna otrzymuje te środki. Natomiast powiat zambrowski, 
wysokomazowiecki, bielski, siemiatycki i hajnowski, cale południe województwa nie 
otrzyma tych środków, więc liczenie na to że wejdzie to do programu jest obarczone 
pewnym ryzykiem. Dlatego też proponuję Państwu abyście nad tym się pochylili, nad tą 
propozycją. My jako samorząd powiatowy mamy pewną póle pieniędzy na wspólne 



inwestycje z gminami. Na tą chwilę mamy już zgłoszenia z trzech gmin, które mogłyby 
wejść w taką partycypację i zrobienie kilometra czy poniżej kilometra, czy trochę powyżej 
kilometra dróg na terenie swojej gminy. Zachęcam Państwa do tego żeby do tego 
przystąpić. Drugą taką inwestycją, która tutaj przysłałem i nad która pracujemy to jest 
inwestycja biegnąca do Szepietowa Wawrzyńc, tutaj do ODR-u od drogi krajowej 66, od 
skrzyżowania, tam jest dwa kilometry drogi i też przygotowujemy dokumentację. Mamy 
tam pewien problem własnościowy i tam pewnie ta dokumentacja nam się trochę 
przeciągnie, ale aczkolwiek też jest to inwestycja, którą widzimy przy realizacji pół na pół 
jeśli Państwo wyrazicie zgodę, to oczywiście tą dokumentację można zrobienie jej 
przyśpieszyć, a jeżeli nie to będziemy ją starali się wyhamować tak aby nie straciła swojej 
ważności. Więc to decyzja tutaj Państwa, Państwa radnych. Jest jeszcze kwestia, mamy 
jednostki również z miejscowości, jest z miejscowości Wojny Wawrzyńce na to żeby tam 
również zrobić chodnik, więc mamy tutaj taki wniosek i tutaj robimy to we współpracy w 
tym roku. Część w tej miejscowości żeśmy zrobili, natomiast nie został w całości zrobiony 
z uwagi na spór pewien właścicielski dotyczący pasa drogowego, no i tak to zostało. 
Zostało to tak nie do końca właściwie zrobione, ale dopóki nie będziemy mieli prawa 
wejścia na grunt no to tutaj nie ma mowy o tym żeby to zakończyć. Jesteśmy w tej chwili 
po rozpatrywaniu różnych tam skarg dotyczących, na mnie była jedna skarga i 
rozpatrywała to Rada Powiatu, ale to jest koszt taki który da się przewidzieć przy 
sprawowaniu władzy, to nie jest jak gdyby obce, że ktoś się na to będzie gniewał, czy 
będzie w jakiś sposób miał uraz. Trzeba do tego podejść normalnie i tak staram się to 
realizować. Dlatego też gdybyście Państwo mieli jakieś inne kwestie dotyczące właśnie 
dróg powiatowych i ich realizacji to ja bardzo chętnie tutaj dzisiaj podyskutuję na ten 
temat. To dotyczy jak powiedziałem dróg powiatowych. Natomiast mamy oczywiście jako 
powiat większą dziedzinę jak prowadzenie szkół ponadgimnazjalnych. Mamy 6 takich 
szkół na terenie powiatu i staramy się je prowadzić w sposób właściwy, aczkolwiek do nas 
dotarł jakiś czas temu ten niż, niż demograficzny, który również w Państwa gminie był 
asumptem do pewnej racjonalizacji sieci szkół. U nas też już to mamy i to czujemy na 
własnych placach, więc musimy reagować i reagujemy w postaci pewnych zachęt dla 
młodzieży, która nie ma co ukrywać w pewnej część wcale nie małej niestety, ale 
wyjeżdża nam z powiatu ucząc się w szkołach innego powiatu. Mamy również ludzi którzy 
przechodzą tutaj do szkół, dotyczy Czyżewa, z województwa mazowieckiego, czy 
sąsiednich powiatu, ale jest tego inna specyfika. Natomiast biorąc pod uwagę tutaj 
położenie Szepietowa na pewno macie możliwość mieć naukę w naszych szkołach w 
Wysokiem Mazowieckiem i gorąco zachęcam wszystkich żeby swoje dzieci posyłać do 
szkół, które są na terenie naszego powiatu, bo to jest naprawdę bardzo istotne. Mamy 
naprawdę bardzo dobre szkoły, szkoły, które realizują mnóstwo projektów w ramach 
środków europejskich, z wyminą młodzieży, ze stażami zagranicznymi, to już jest 
opanowane i to jest widoczne, jeżeli chodzi o te szkoły techniczne. Powiem szczerze, że 
czasami nie mogę znaleźć dyrektora, bo on jest albo w Anglii, albo we Włoszech, albo w 
Portugalii, Hiszpanii, Francji, czy Niemczech ze swoją młodzieżą, więc jest tego naprawdę 
bardzo dużo i bardzo fajnie się to rozwija. Młodzież może z tego skorzystać i jeszcze raz 
zachęcam Państwa do tego aby jednak zamiast posyłać je do Łap, czy do Białegostoku 
jednak posyłać do Wysokiego Mazowieckiego, bo to jest kwestia tego, że oprócz nauki są 
miejsca pracy w naszych szkołach. Jeśli chodzi o szkoły to tak samo jak budżet powiatu 
jest w zasadzie uzależniony od szkół ponadgimnazjalnych. Potężny zastrzyk pieniężny my 
jako powiat otrzymujemy lekko ponad 20 milionów złotych subwencji oświatowej, no i 
niestety już rok przyszły będzie tym rokiem, w którym musimy dołożyć do oświaty, również 
z uwagi na powstanie ośrodków rehabilitacyjnych-edukacyjno-wychowawczych. 
Poprzednio mieliśmy jeden, teraz mamy dwa i wszystko jest w prywatnych rękach więc 
prowadzonych przez stowarzyszenia, więc też tutaj są to wydatki z budżetu... . 
Reasumując, tak jak Państwu tutaj jesteście zachęcam do aby swoje dziecin posyłać do 
naszych szkół. Trzecia też taką potężną naszą działką jest oczywiście Szpital Powiatowy. 
To jest coś co jest również bardzo istotne, a może pewnie i najistotniejsze z punktu 
bezpieczeństwa każdego z naszych mieszkańców... . Nasz szpital dziękować Bogu jest w 



takim stanie finansowym, że nie musimy bać się o jego przyszłość, biorąc pod uwagę 
kondycję finansową, ale na pewno wymaga tego większego nakładu środków związanych 
z inwestycjami, bo infrastruktura szpitalna pozostawia wiele do życzenia. My jako powiat 
w ostatnich latach wybudowaliśmy blok operacyjny wraz z wyposażeniem. Ten blok 
operacyjny służy. Chcemy powołać do życia on już jest faktycznie szpitalnym oddziałem 
ratunkowym, ale będzie on w pełni finansowany przez Narodowy Fundusz Zdrowia po 
ogłoszeniu konkursu, który będzie ogłoszony na przełomie tego roku. Staramy się również 
o środki na wyposażenie tego szpitalnego oddziale ratunkowego, budowę lotniska 
nowego przy tym szpitalu. Mamy już tutaj dobre prognozy, ponieważ weszliśmy w taki 
program Ministerstwa Zdrowia i mam nadzieję, że to w przyszłym roku uda się 
zrealizować, ale tutaj też wiem, że Pan Dyrektor Szpitala stara się ośrodki na zakup 
tomografu komputerowego. Kto miał w życiu do czynienie ze służbą zdrowi, z diagnostyką 
taką pogłębioną to doskonale wie, że ważną rzeczą jest mieć tomograf komputerowy. 
Zgodnie z tymi rozpisami chcemy uwzględnić właśnie w ramach szpitalnego oddziału 
ratunkowego ze środków centralnych Ministerstwa Zdrowia, aczkolwiek Ministerstwo 
Zdrowia daje pieniądze na 16- rzędowy tomograf., ale naszą ambicją jest aby ten 
tomograf był o wiele wyższej półce niż 16-rzędowy, bo to jest podstawowy. Chcemy aby 
on był przynajmniej dwu, trzy a może i czterokrotnie lepszy, bo to od tego zależy poprawa 
diagnostyki tego człowieka, który przejdzie przez ten tomograf. I też chcemy dołożyć tu 
własne środki na to żeby ten tomograf był zdecydowanie lepszy, niż oferowany przez 
Ministerstwo Zdrowia, bo Ministerstwo daje 1.500.000 na ten tomograf, a w przypadku 
tego tomografu o którym my myślimy – 3.500.000 zł. Jeden sprzęt, ale naprawdę bardzo 
istotny. I też chcemy zebrać to w ramach wszystkich samorządów z tego naszego 
powiatu. Tą część po prostu dołożyć na ten sprzęt, na ten aparat. Dlatego też wiem, że 
Pan Dyrektor zwrócił się do gmin o to, o pewną pomoc właśnie dla szpitala. Mam 
nadzieję, że również Państwo tutaj kamieniem, nie rzucicie w stronę tego zakupu. 
Chcemy dokonać zakupu już w przyszłym roku i mamy nadzieję, że uda się zgromadzić 
taką część żeby po prostu ten tomograf był na wysokim poziomie. Jeżeli chodzi o szpital 
no to wiadomo, że tutaj na pewno jest to najbardziej delikatna materia, ale jest to 
najważniejsza nasza materia. Cóż, policja też potrzebuje sił, wsparcia, straż pożarna też, 
ale jednak zdrowie, nie każdy wie co to jest zdrowia, a dowiaduje się wtedy kiedy go 
brakuje to zdaje sobie sprawę jak ważna jest dobra obsługa medyczna, a przede 
wszystkim dobre rozpoznanie, bo to jest kluczowa sprawa. Tomograf komputerowy służy 
do tego żeby właściwie zdiagnozować chorobę, bo to jest rzecz naprawdę bardzo istotna. 
Nie będę tu Państwa przekonywał dłużej, ale to jest rzecz bardzo istotna. Poza tym tak 
wychodząc na ogół to kondycja samorządu powiatowego jest właściwa, wszystkie sprawy 
są w miarę poukładane. Przystępujemy obecnie do takiego projektu unijnego, Główny 
Geodeta kraju plus Urząd Marszałkowski Województwa Podlaskiego stworzyliśmy jako 
powiaty związek celowy do tego aby na nowo zrobić mapę zasadniczą i załapać się, bo to 
też w pewnym znaczeniu jest to dane scyfryzować te nasze dane geodezyjne, żebyście 
Państwo nie mieli kłopotów... . Idziemy do przodu też przystępujemy do tego już te środki 
powiatowe żeśmy w to zaangażowali, bo jednak wkład własny jest konieczny i potrzebny. 
Chcemy również popatrzeć na funkcje społeczne, przystępujemy też do 
termomodernizacji Domu Pomocy Społecznej w Kozarzach na ternie gminy 
Ciechanowiec, a to jest jednostka powiatowa. Chcemy również wybudować boiska 
sportowe przy szkole w Ciechanowcu. Zadań naprawdę mamy sporo, no ale największe 
to są zadania drogowe i też jeszcze czekamy j na rozstrzygnięcie konkursu dotyczącego 
przebudowy infrastruktury gminnej i powiatowej w Urzędzie Wojewódzkim... . To wszystko 
jest możliwe dzięki współpracy z gminami, bo gdyby nie ta współpraca to nie byłoby mowy 
aby dostać jakieś środki. Dlatego też chciałbym kończąc podziękować za dotychczasową 
współpracę i prosić żeby była one jeszcze bardziej efektywna w zakresie realizacji zadań 
z tytułu inwestycji drogowych przez te dwa kolejne lata, które nam tutaj zostały do tego 
końca kadencji.” 
W dyskusji zabrał głos: 



- Sołtys wsi Średnica Jakubowięta Pan Szepietowski Eugeniusz stwierdził, że „Pan 
wspomniał, że droga z Brzósk do Średnicy. Tamta rada która była przedtem zaczęli coś 
przy niej zrobić, nic nie zrobili, teraz też nic nie robią. To nie jest gminy wina. To jest droga 
powiatowa i powiat powinien robić. Toż to ludzie zrobili, państwo dało pieniądze, a teraz 
powiat nie ma 3 kilometry asfaltu położyć, żeby tą drogę zrobić? Jak z Mazowiecka do 
Brzósk, bo Pan Siekierko w Brzóskach mieszka, zrobiono i ścieżkę rowerową w 
Brzóskach wyłożono i bardzo dobrze, a z tą drogą, co dalej już za Brzóskami nic. To nie 
jest tak jak Pan mówi. Takiej drogi jak tu u nas nie zrobić te 3 km, jak Pan mówi 
Szepietowo kilometr, Mazowieck - 2 km. Pan Wójt mówi, że to powinien Mazowieck 
zrobić. Z tamtym Wójtem rozmawiałem, bo znam się z nim bardzo dobrze, to on mówi, że 
nam ta droga nie potrzebna. To jest państwo, to jest Polska? Weźcie się Panowie do 
roboty solidnej, a nie jeden na drugiego się oglądać, 3 km drogi,10 lat robią i nie można 
asfaltu położyć. Wstyd. Ja do Pana nie mam pretensji Panie Starosto.” 

- Pan Starosta stwierdził, że „ja naprawdę Pana rozumiem i poniekąd się z Panem 
zgadzam, ale gdyby było tak, że nas stać jest na wszystko to uwierzcie mi Państwo, że 
jest coś takiego, że np. macie gospodarstwa własne, każdy by chciał mieć oborę 
wolnostanowiskową, każdy by chciał mieć paszowóz, ale czy każdy ma, no nie. Pan 
mówi, że Państwa nie ma, Państwo jest, tylko, że Państwo jest na tyle ich stać na ile jest 
stać. Ja się z Panem tutaj nie zgodzę, za drogę do Brzósk wcale nie płacił Pan Burmistrz, 
bo że tam Burmistrz mieszka, ale płacił Wójt Gminy Wysokie Mazowieckie. Nie wiem, czy 
Pan wie, ale generalnie jest teraz taka tendencja, że ludzie z miasta Wysokie 
Mazowieckie na tych Brzóskach się budują. Tam nie ma teraz 100% gospodarstw, tam 
teraz jest coraz więcej takich osób, które budują swój dom i chcą mieć dobrą drogę. Nie 
jest w takim standardzie jaki Pan mowy między Brzezińskimi a Wysokiem Mazowieckiem 
to jest wybór gminy, taka była sugestia wójta, nie moja. Oczywiście to jest droga 
powiatowa, ale tak jak tutaj do Państwa przychodzę i mówię o tych trzech kilometrach, że 
to jest nic. Natomiast zasady są zasadami. Myśmy nigdy nie przystąpili do inwestycji 
powiatowej jeżeli nie widzimy wkładu własnego gminy, na której ta inwestycja przebiega. 
Muszę Panu jeszcze więcej powiedzieć, że są gminy, ale ja już tego nie wymagam, i teraz 
mam taki przykład na terenie gminy Czyżew, oni taką mają, że to jest inne województwa 
całkiem, gdzie Pani Burmistrz kilometr drogi robiła na terenie innej gminy, swojej drogi 
tylko dlatego, że miejscowość, która tam jest, jerst drogę najkrótszą do tej drogi 66 
biegnie przez gminę Andrzejewo i w całości ją sfinansowała... , więc takie sytuacje mają 
miejsce. Zasada jest proszę Państwa i to też trzeba powiedzieć, że mamy udział gminy w 
inwestycji powiatowej. Dopóki tego udziału nie widzimy to znaczy, że dla tej gminy – nie 
jest to priorytet, tylko niech kto inny się martwi. Jeżeli takie jest podejście no to jest to ad 
akta odłożone. I co tutaj dużo mówi, ja dlatego przyjeżdżam tutaj i o tym mówię. Ja nie 
lubię być dziadem, ale taka prawda jest, że ten powiat jako jednostka to do bogatych nie 
należy. My nie mamy żadnych podatków, płacicie Państwo podatki do powiaty? no nie 
płacicie. Jedyne co my mamy to utrzymujemy się z dotacji, subwencji rządowych plus 
udział w podatku PIT z każdego mieszkańca, którzy taki podatek płaca. Ja Państwu 
powiem, są takie powiaty, które w ogóle nie inwestują, ograniczają się do tego żeby mieć 
w obsłudze administracyjnej, jeśli chodzi o geodezję, komunikację, sprawy socjalne, 
powiatowe ośrodki pomocy rodzinnej, urząd pracy. Powiat Wysokomazowiecki jest w 
pierwszej dziesiątce, jeśli chodzi o nakłady na administrację w kraju. To nie jest tak, że my 
przejadamy te pieniądze i hulaj dusza, piekła nie ma, Państwo mi dacie kolejne pieniądze 
i tak dalej. Są powiaty, których nie stać aby wyłożyć ani złotówki ze swoich środków, są 
powiaty, że chcą nie 50%, pół na pół z gminą, ale są powiaty które robią takie drogi, że 
gmina daje przez licytacje więcej, 60%, 70%, a jak na Siemiatyczach - co prawda bogata 
gmina, jest to gmina Mielnik - robi w całości całą, tak samo gmina Zambrów w powiecie 
zambrowskim. Państwo zapytajcie się wójta, kto robi drogi powiatowe, powiat robi jedynie 
dokumentacje. Są takie powiaty, a Państwo mi mówicie, że tutaj wstyd, no jasne że wstyd, 
też mi się marzy droga piękna, ładna tak jak tutaj Pani na tej sali, ale my mamy 600 
kilometrów dróg. 600 kilometrów tak jak Pan by pojechał z Szepietowa pod granicę z 
Niemcami, to jest taki odcinek dróg, które powiat nasz ma utrzymać, zmodernizować, 



odśnieżyć, posypać tam gdzie jest potrzeba i ja się pytam czy jest to realne do 
udźwignięcia finansowo. Gdyby to było taki wszystko łatwe i proste to Państwo sami 
wiecie, to nie byłoby żadnego problemu, ale ja zachęcam Państwa abyście popatrzyli na 
swoje gospodarstwa. Czy macie wszystko o czym sobie zamarzycie. Jeżeli mącie, to 
chapeau bas, macie jesteście debeściaki, ale wiem, że tak nie jest. Sam jestem ze wsi, 
jestem z gospodarstwa i wiem, że nie można mieć wszystkiego na raz, także tutaj też to 
że się buduje, o tej drodze się mówi, to się mówi, ja przez cały czas o tej drodze mowie, 
myślę i jadąc tutaj do Państwa do Szepietowa nie pojechałem tutaj przez Plewki tylko 
pojechałem przez Brzóski, żeby zobaczyć w jakim w tej chwili stanie jest. Od czasu do 
czasu ją przejeżdżam. I ona uwierzcie mi Państwo jeszcze nie jest najgorszą drogą jaką 
my mamy w swoich zasobach, ale na ternie gminy Szepietowie, to rzeczywiście tutaj na 
Średnicy to w ogóle jest gorsza, więc może warto się sprężyć i do tego przystąpić. 
Powstała też taka koncepcja żeby ją w jakiś sposób wygładzić, ale droga robiona nie 
wiem kiedy – w 1972? – czyli rok młodsza ode mnie. To taka stara nie jest wydaje mi się. 
Dlatego Państwa ja chciałbym żebyśmy się zrozumieli, jeżeli powstanie ta droga z punktu 
tego, że Wy ją zaczniecie w sensie od Szepietowa, no to wtedy nacisk na Wójta Gminy z 
Wysokiego Mazowieckiego  wiedząc, że ta droga prowadzi do niego, donikąd. Ja też mam 
w rozmowach swoje argumenty przy rozmowach z Wójtem z Wysokiego, bo jeżeli mi on 
powie, że chce robić na Jabłonce drogi, to ja mu mogę powiedzieć, że zróbmy na 
Jabłonce, ale zróbmy i to. Mówiłem, żeby tak po kilometrze rocznie to robić, to da się to w 
ciągu trzech lat to zrobić. Państwo jeden kilometr, a on dwa. Dlatego naprawdę nie ma co 
się obrażać, ja z Panem się zgadzam, że droga jest zła, ją trzeba poprawić, tylko trzeba 
dobrej woli kilku stron. Staraliśmy się ją umiejscowić w rożnych programach tak żeby ten 
wkład finansowy gminy i powiatu był jak najmniejszy, ale się nie udało.” 

- Radny Mirosław Wojtkowski zwrócił się z pytaniem, a ta droga do Rusi do Stypułk to z 
jakich to środków jest robiona? 

- Starosta wyjaśnił, że „ta droga była właśnie robiona z Rusi Starej do Stypułk z rezerwy 
subwencji ogólnej z Urzędu Państwa przeznaczonej na budowę mostów. My też co roku 
jeden most robimy, a ta droga to jest właśnie dojazd do tego mostu w Bruszewie... . Teraz 
byłoby to nie możliwe, bo od następnego roku most będzie można budować, ale dojazd z 
jednej strony mostu ma być 500 metrów, z drugiej strony 500 metrów, nie dłużej, a do tej 
pory nie było tego określonego. I to też była na zasadzie takiej, że Gmina Sokoły dołożyła 
nam 1 milion złotych, Gmina Wysokie Mazowieckie, bo tam jest niewiele, bo to jest na 
Rusi – 112.000 zł i gmina Kobylin 700.000 zł do tej inwestycji i całość można było zrobić. 
Ogółem 7 miliony złotych.” 

- Sołtys wsi Dabrowa Moczydły stwierdził. że mówimy o drogach to jeszcze jest droga 
powiatowa Dabrowa Moczydły – Rosochate, czy jest brana pod uwagę, czy nie? 

- Starosta wyjaśnił, że „przymierzamy się do tego aby tą drogę od Moczydeł do Dąbrowy 
zrobić w roku 2019.”   

 

Ad.3.  Z informacją o protokole z poprzedniej sesji zapoznała Wiceprzewodnicząca Rady 
Pani Danuta Pawłowska. 
Uwag do informacji nie zgłoszono. 

Przeprowadzono głosowanie. 
 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 
radnych, za przyjęciem informacji głosowało 14 radnych. 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że informacja została przyjęta jednogłośnie.  

(informacja dołączona do protokołu) 
 

Ad.4. Interpelacje radnych. W tym punkcie zabrali głos: 

- Radna Renata Sosnowska stwierdziła, że „zwróciłam się do Pani Skarbnik w ten piątek o 
pisemny wykaz realizacji budżetowej w gminie Szepietowo. Ja dostałam taki wykaz 
realizacji budżetowej na poprzedniej naszej wspólnej komisji. O wykaz prosiłam, pisemny 
wykaz i dostałam taki wykaz - realizacja wydatków z budżetu. Pan był na komisji.” 



- Burmistrz stwierdził - „czyli to co miało być?” 

- Renata Sosnowska – no tak, tylko nie do końca, bo ja prosiłam o szczegółowy, a tutaj są 
takie rubryki, które są dla mnie nie jasne – dodatkowe, np. różne opłaty i składki, zakup 
różnych usług. Zadzwoniłam do Pani Skarbnik z prośbą o rozbicie mi tego. Pani Skarbnik 
powiedziała, że ja mam napisać wniosek, bo radca prawny nie wyraził zgody na udzielnie 
mi takiej informacji. Ja nie mam żadnych zarzutów co do tego, nie kwestionuje tych 
wydatków. Nie chodzi tutaj o moją złośliwość, aby ścigać jakąś instytucję. Ja tylko chce 
pełen wgląd i wiedzieć jakie są wydatki i czy one mają sens, bo tutaj ja nie rozumiemy, 
„różne wydatki, różne opłaty”. Ja prosiłam właśnie o rozbicie tego, takiej informacji nie 
dostałam. I w takim razie ja mam prośbę, czy może zrobić jakieś szkolenie, spotkać się z 
radcą prawnym żeby był Pan, Pani Skarbnik, radni, Pani Sekretarz i żebyśmy wyjaśnili na 
jakiej podstawie piszemy podanie, wnioski o wydaniem nam takich zaświadczeń – to są 
finanse publiczne, a na jakich nie. Prosiłam Panią Skarbnik aby mi przesłała maila z 
prawnymi takimi przepisami, do dziś tego maila nie otrzymałam.” 

- Skarbnik poinformowała, że mail na pewno został wysłany. 

- Radna Renata Sosnowska – „no ale kiedy, do dziś nie mam, wychodziłam dzisiaj i nie 
mam tego maila. To może Pani nie na moją pocztę, bo ja nie mam tego.” 

- Przewodniczący Rady stwierdził, że „są to niuanse, interpelacja została przyjęta. Pan 
Burmistrz odpowie na to na piśmie po sesji.” 

- Burmistrz stwierdził, że tak. 

- Radna Renata Sosnowska stwierdziła, że „ja bym chciała wiedzieć do kogo mam się 
zgłaszać o takie informacje, czy takie informacje to jest temat tabu, czy są zakazane, czy 
nie zakazane?”  

- Burmistrz stwierdził, że „informacji zakazanych nie ma, bo tak jak Pani radna powiedziała, 
są to finanse publiczne, tylko w zasadzie tymi sprawami zajmuje się Komisja Rewizyjna. 
Prowadzi kontrolę, sprawdza wszystko, ma dostęp do wszystkiego.” 

- Radna Renata Sosnowska – „ale ja bym chciała mieć taką informację.” 

- Radny Henryk Stypułkowski stwierdził, że „w związku z tym co Pan Burmistrz przed 
chwilą powiedział, ja w swoim czasie składałem taki wniosek na komisji żeby protokoły z 
poszczególnych posiedzeń komisji były kserowane i udostępnione wszystkim radnym, 
dlatego że my żeśmy w szczegółach zapoznali się z wydatkami straży pożarnej i myślę, 
że w następnym roku w pierwszym kwartale też się zajmiemy tymi wydatkami. Natomiast 
np. Komisja Rozwoju zajmuje się sprawami innymi i ja na przykład zadaję na komisji 
pytanie w sprawie planu miejscowego jeśli chodzi o budowę wiatraków, to okazuje się, że 
komisja już tamto zaakceptowała i jest wszystko ok, tylko, że my nic o tym nie wiemy. Nie 
ma po prostu przepływu informacji między poszczególnymi komisjami. Ja więc 
podtrzymuje wniosek. żebyśmy protokoły z poszczególnych komisji dostawali jako radni 
do ręki. 

- Bartłomiejczuk Ewa poinformowała, że zgodnie z naszym statutem wszystkie protokoły są 
do wglądu dla każdego mieszkańca gminy, nie mamy takiego zapisu, że mamy kserować 
dla każdego mieszkańca. Protokoły, są wyłożone do wglądu i mogą się wszyscy z tymi 
protokołami zapoznać. Oprócz tego są plany pracy komisji zatwierdzane przez Radę i 
każdy radny ma taki plan pracy i radni wiedzą jaka komisja zajmuje się jakimi tematami. 

- Radna Renata Sosnowska – no nie każda, bo komisje się zbierają w nieprzewidywalnych 
tematach. 

- Bartłomiejczuk Ewa poinformowała, że „jeśli chodzi o te wydatki poruszane przez Panią 
radną, to był zatwierdzony plan pracy Komisji Rewizyjnej i tam była przewidziana taka 
kontrola. Każdy radny dostał taki plan razem z projektami uchwał.” 



- Radna Renata Sosnowska stwierdziła, że tak, ale mi chodzi wszystkie wydatki środków 
finansowych i każdy radny ma prawo wiedzieć. Komisje mają czasami w planach dwa 
spotkania, a w rzeczywistości jest ich cztery albo pięć. 

- Radna Renata Sosnowska – no tak, różnie jest, bo czasami jest potrzeba chwili.     

- Bartłomiejczuk Ewa poinformowała, że jeśli są zwoływane posiedzenie nie zgodnie z 
planem pracy to radni mogą nie wiedzieć i nie znają tematów poruszanych, ale nie ma 
problemu można będzie kserować prot0okoły dla każdego radnego, będzie trochę więcej 
papieru szło, ale nie ma problemu”. 

- Radny Henryk Stypułkowski stwierdził, że „o tym wiem co Pani Ewa mówi, ale czy są 
jakieś przepisy, czy prawo, że w tym temacie mamy przeszkodę, żebyśmy my dostawali 
te protokołu do ręki? Ja bym wówczas nie tracił czasu na przychodzenie i sprawdzanie 
jakim tematem się Komisja Rozwoju zajęła kilka tygodni temu i odwrotne, żeby Pani 
Renatą miała informację na temat wydatków, które myśmy bardzo, bardzo dokładnie 
skontrolowali już jakiś czas temu. Nastąpiła redukcja komisji, bo w poprzedniej kadencji to 
tak było, że myśmy pracowali w dwóch komisjach i to do przesady było ja to przyznaję, 
ale na pewno był większy przepływ informacji. Ja nie mamy czasu żeby chodzić i czytać 
wyłożone protokoły co tam się działo, ja bym chciał dostać protokół na stół i go 
przeczytać.” 

- Ewa Bartłomiejczuk zwrócili się z pytaniem, czy protokoły kserować ze wszystkich komisji, 
i ze wspólnych posiedzeń też? 

  Radni stwierdzili, że ze wspólnych posiedzeń komisji nie należy protokołów 
przekazywać radnym. 

- Burmistrz stwierdził, że nie widzi problem, żeby te protokoły przekazywać, tylko wszystkie 
tematy które były omawiane później były na wspólnych posiedzeniach komisji poruszane. 

- Radna Renata Sosnowska zwróciła się z pytaniem „czy ja jak chcę uzyskać informację o 
przepływie publicznych pieniędzy musze pisać wniosek?” 

- Burmistrz poinformował, że „w tym zakresie jaki jest w sprawozdaniach to jest informacja 
publiczna, Natomiast jeśli chodzi o materiały z danymi osobowymi no to trzeba to jakoś 
uzasadnić. Dając fakturę, my udostępniamy wszystko na ten temat. Dane o które Pani 
radna prosiła z tego co wiem Pani Skarbnik przekazała. Wszystko jest w tych 
poszczególnych zestawieniach, a różne koszty no to może być 100 faktur.”  

- Radna Renata Sosnowska - „tak, no dobrze, ale ja jako radna w tej kwesty jestem laikiem 
ja potrzebuję pomocy, bo radnym może zostać każdy. Natomiast Skarbnik jest po to w 
urzędzie gminy żeby pomóc i wyjaśnić. Nawet nie musi nam tłumaczyć dokładnie, proszę 
bardzo to jest tak, tak i tak, a tego nie ma.” 

- Burmistrz stwierdził, że „myślę, że jeśliby radna z takim pytaniem do Pani Skarbnik się 
zwróciła no to nie sądzę żeby Pani Skarbik odmówiła. 

- Radna Renata Sosnowska stwierdziła, że „ja się zwróciłam to powiedziała, że na jakiej 
podstawie ja to muszę napisać, zwrócić się z tym wnioskiem. 

- Pani Skarbnik wyjaśniła, że „na podstawie ustawy o dostępie do informacji publicznej,. 
Natomiast Pani prośba brzmiała tak: „ja chciałabym obejrzeć każda złotówkę”, czyli 
potrzebuje Pani wgląd do dokumentów źródłowych, a tak jak Pan Burmistrz powiedział, 
wtedy potrzebne jest szczególne uzasadnienie celu publicznego zgodnie z ustawą o 
dostępie do informacji publicznej.” 

- Radna Renata Sosnowska stwierdziła, „skora ja do Pani powiedziałam, że to Pani mi takie 
prześle przepisy być może dzisiaj tej rozmowy by nie było, gdybym ja wiedziała, że ja do 
tego – bo ja tak jak Pani powiedziałam jestem laikiem. 



- Skarbnik - ale ja przesłałam, naprawdę, jeżeli mail nie doszedł, 

- Radna Renata Sosnowska – no nie doszedł, przecież ja tutaj nie zabierałabym tak 
cennego czasu Państwu i radnym. 

- Skarbnik – „ale ja pokazuje Pani dokument, że ja Pani przesłałam.” 

- Radna Renata Sosnowska stwierdziła, „ale ja jego nie ma, ja jego nie mam, do 
dzisiejszego dnia nie miałam.” 

- Pani Skarbnik stwierdziła, że w takim razie te przepisy kolejny raz przekazuje Pani to co 
mi przekazał Pan radca.  

- Radna Renata Sosnowska stwierdziła, „oj bardzo Pani dziękuję.” 

- Burmistrz stwierdził, że być może wystarczyło zajrzeć do protokołu Komisji Rewizyjnej, z 
tego co wiem to było dokładnie przez Komisję Rewizyjną badane. 

- Pani Skarbnik stwierdziła, że: „to może w uzupełnieniu jeszcze też kopie tego protokołu 
na ręce Pani Renaty przekazuję” 

- Radna Renata Sosnowska – dziękuję, jest Pani bardzo pomocna. 

 

Ad.5. Z informacją o pracy Burmistrza w okresie między sesjami zapoznał Burmistrz Robert 
Lucjan Wyszyński. Ponadto Burmistrz stwierdził, że „chciałbym Państwa zapoznać o 
przebiegu inwestycji, które w tym okresie były realizowane i zakończone. Tak, że 
zakończone zostały odcinki dróg, które mieliśmy w tym roku do zrobienia, czyli  w Wojnach w 
stronę cmentarza, w Kamieniu i w Szepietowie Wawrzyńcach. Chodnik w Wojnach to tak jak 
wspomniał Pan Starosta musieliśmy przerwać, ale to jak gdyby nie z naszej winy, tylko z 
powodu tych protestów i konfliktów. Tak więc jest przeprowadzony z jednej i drugie strony 
działki, a pewnie zakończenie będzie w przyszłym roku. Zakończony został remont dachu na 
remizie w Kamieniu. W Dąbrówce Kościelnej Drogi Krajowe już kończą zatokę przy szkole, 
jest już położony chodnik, pozostało tylko kawałek chodnika przy szkole no i mamy tam 
zrobić z tej strony podjazd dla niepełnosprawnych, to też jeszcze mamy zrobić w tym roku. 
Będziemy jeszcze robili kawałek chodnika na ulicy Ogrodowej, polbruk mamy już na placu 
budowy i w tym roku będzie to jeszcze do zrobienia. To o czym mówił jeszcze Pan Starosta, 
już nie chciałem mówić, bo jakoś tak wyszło, że my do Jabłoni to nie dokładaliśmy się, nie 
wiem, czy ja źle zrozumiałem, czy on nie do końca powiedział, ale tam było z udziałem 
gminy w wysokości 170.000 zł dofinansowanie tego odcinka drogi. A jakoś tak to wyszło, że 
Panu Staroście, że my nic nie dokładamy, co nie jest prawdą. Natomiast tutaj jeśli chodzi o 
te Brzóski to już wielokrotnie rozmawialiśmy o tym i wola nasza jest, żeby to dofinansować, 
ale problem jest z tym Wysokiem Mazowieckiem. Taka jest prawda, bo tak jak wspomniał tu 
Pan sołtys do Wysokiego Mazowieckiego to jest droga donikąd i oni to odkładają na koniec, 
ale nie odpuszczamy. Z innych rzeczy to chciałbym poinformować, że podpisaliśmy taki list 
intencyjny z Polską Spółką Gazowniczą dotyczący współpracy gminy z Polską Spółką 
Gazowniczą na budowę sieci gazociągowej. To zostało już zaakceptowane przez Zarząd  
Spółki w Warszawie i czekamy na dalsze działania. Nie powiedziałem jeszcze o 
zagospodarowaniu placu przed ośrodkiem zdrowia włącznie z podjazdem dla 
niepełnosprawnych, że on już jest na końcowym etapie - posadzenia tam roślin i 
dokończenia. To wyszło tak w miarę nieźle. 

Uwag do informacji nie zgłoszono. 
Przeprowadzono głosowanie. 

 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 
radnych, za przyjęciem informacji głosowało 14 radnych. 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że informacja została przyjęta jednogłośnie.  

(informacja dołączona do protokołu) 
 



Ad.6. Z informacją o pracy komisji w okresie między sesjami zapoznał Przewodniczący 
Rady. 

Uwag do informacji nie zgłoszono. 
Przeprowadzono głosowanie. 

 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 
radnych, za przyjęciem informacji głosowało 14 radnych. 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że informacja została przyjęta jednogłośnie.  

(informacja dołączona do protokołu) 
 

Ad.7. Z tematem dotyczącym oceny aktualnością Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Szepietowo oraz miejscowych planów 
zagospodarowania przestrzennego zapoznał Burmistrz Szepietowa. Burmistrz poinformował, 
że „jest to dokument, który gmina musiała opracować, żeby mieć możliwość dalszego 
uchwalania planu zagospodarowania przestrzennego, między innymi tych planów, które były 
od kilku lat robione w związku z wiatrakami, żeby ten plan mógł być dalej kontynuowany, w 
zasadzie on już jest na końcowym etapie, to wcześniej musiała być zrobiona taka analiza 
zagospodarowania przestrzennego gminy. Wyszedł z tego taki dokument dosyć obszerny... . 
Były analizowane decyzje o warunkach zabudowy wydawane na terenie gminy, decyzje o 
warunkach zabudowy na budownictwo indywidulane oraz na działalność gospodarczą. Z tej 
analizy wynikło, że budownictwo mieszkaniowe jest w zasadzie rozrzucone równomiernie na 
terenie gminy, czyli te budowy domów na terenie gminy są realizowane. Większa tutaj 
aktywność jest w okolicach Dąbrowy Gogole, tam to chyba wynika z tego, to co starosta 
mówił, że jest taka tendencja mieszkańców z Wysokiego Mazowieckiego żeby gdzieś w 
okolicach, nie w samym Mazowiecku tylko gdzieś na terenach wiejskich się osiedlać. Jeśli 
chodzi o przedsiębiorcze działania związane z działalnością gospodarczą to one są głównie 
skoncentrowane tutaj w okolicach Szepietowa. Jeśli chodzi o uzasadnienie to artykuł 32 
ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym nakłada 
na burmistrza obowiązek dokonania analizy zmian w zagospodarowaniu przestrzennym, 
oceny postępów w opracowywaniu planów miejscowych i opracowania wieloletniego 
programu ich sporządzania w nawiązaniu do ustaleń studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego, z uwzględnieniem wydanych decyzji o ustaleniu 
lokalizacji inwestycji celu publicznego i decyzji o ustaleniu warunków zabudowy oraz 
wniosków w sprawie sporządzenia lub zmiany planu miejscowego. Przynajmniej raz w czasie 
kadencji rady burmistrz jest obowiązany przekazać radzie gminy wyniki ww. analizy po 
zaopiniowaniu jej przez gminną komisję urbanistyczno-architektoniczną, zaś rada gminy 
podejmuje uchwałę w sprawie aktualności studium i planów miejscowych, a w przypadku 
uznania ich za nieaktualne, w całości lub w części, podejmuje działania zmierzające do ich 
zmiany.  

 Przedmiotowa „Analiza zmian w zagospodarowaniu przestrzennym Gminy Szepietowo 
wraz z oceną aktualności studium i planów miejscowych””, stanowiąca załącznik do 
przedmiotowej uchwały, obejmuje okres od 1 stycznia 2010 roku do 31 grudnia 2015 roku 
wraz z wnioskami i programem sporządzania planów miejscowych.  

 Opracowanie to może stanowić podstawę podjęcia przez Radę Miejską w Szepietowie 
uchwały, o której mowa w art. 32 ust 2 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i 
zagospodarowaniu przestrzennym. Podstawowym aktem polityki przestrzennej gminy, jest 
studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy. Studium jest 
formą realizacji obowiązku prowadzenia polityki przestrzennej przez samorządowe władze 
lokalne. Oprócz założeń lokalnej polityki przestrzennej zawiera ustalenia wiążące przy 
sporządzaniu miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego oraz elementy 
regulacyjne w postaci lokalnych zasad zagospodarowania. Na podstawie studium organy 
wykonawcze gminy w zależności od uwarunkowań i potrzeb gminy sporządzają na 
wybranych obszarach miejscowe plany zagospodarowania przestrzennego. Obowiązujące 
plany miejscowe są bezpośrednią podstawą każdej zmiany zagospodarowania terenu, w tym 
orzekania w sprawach pozwoleń na budowę. W miejscowych planach zagospodarowania 



przestrzennego Rada Miejska w Szepietowie ustala warunki zabudowy i zagospodarowania 
terenu obowiązujące wszystkich inwestorów.  

 Polityka przestrzenna gminy Szepietowo określona została w Studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Szepietowo. 

 Analiza zmian w zagospodarowaniu przestrzennym gminy Szepietowo uzyskała 
pozytywną opinię Miejskiej Komisji Urbanistyczno-Architektonicznej. Podjęcie niniejszej 
uchwały wynika z obowiązku określonego art. 32 ust 2 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o 
planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. Podjęcie przedmiotowej uchwały nie rodzi 
skutków finansowych dla budżetu gminy Szepietowo.” 

W dyskusji zabrali głos: 

- Radny Ryszard Jabłoński stwierdził, że „po raz kolejny chciałbym zwrócić uwagę na 
niepoprawne pisanie nazw ulic w Szepietowie. Zwracałem uwagę, że jest to, że w 
Szepietowie jest to ulica Kardynała Stefana Wyszyńskiego, a nie Wyszyńskiego. To jest 
bardzo istotne. Po raz kolejny zwracam na to uwagę, ulica Wyszyńskiego, którego 
Wyszyńskiego? Po raz kolejny i proszę zwrócić uwagę na to dla autorów tego 
opracowania.” 

  Przewodniczący Rady zapoznał z projektem uchwały, 
  Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  
  Przeprowadzono głosowanie. 

Przeprowadzono głosowanie. 
 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 
radnych, za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie oceny aktualnością Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Szepietowo oraz 
miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego została podjęta jednogłośnie.  

(uchwała Nr XIX/133/16 dołączona do protokołu) 
 

Na sesję przybył Dyrektor Handlowy PROMAG - Pan Andrzej Narbutowicz, który 
zapoznał z ofertą firmy zajmującej się ciepłem, w tym fotowoltaiką i kolektorami słonecznymi.   
Pan Andrzej Narbutowicz poinformował, że firma PROMAG działa na polskim rynku od 
ponad 15 lat. Zainteresowanie tematem ekologicznego pozyskiwania energii skłoniło firmę 
do zbudowania oferty handlowej o systemy solarne pozwalające na pozyskiwanie ciepła oraz 
prądu elektrycznego z zasobów środowiska naturalnego. Firma zapewnia kompleksową 
instalację. Posiada własny zespół monterski. Ponadto udziela gwarancji na poszczególne 
produkty wraz z serwisem na terenie całego kraju. Konsultanci pomagają dobrać 
odpowiednią instalację, i pomogą skorzystać z dotacji. Dyrektor zaprosił do zgłaszanie się 
osób zainteresowanych fotowoltaiką i kolektorami słonecznymi. 

Ad.8. Z tematem dotyczący przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego obszaru położonego w obrębie ewidencyjnym 
Szepietowo oraz obszaru położonego w obrębie ewidencyjnym Szepietowo-Wawrzyńce 
ODR oraz zmiany w części obowiązującego planu przyjętego uchwałą Nr XXXI/222/10 Rady 
Miejskiej w Szepietowie z dnia 28 czerwca 2010 r. zapoznał Burmistrz. Burmistrz 
poinformował, że potrzeba przystąpienia do sporządzenia planów wynika z polityki gminy i 
założeń studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy. 
Stworzenie warunków realizacji budownictwa mieszkaniowo-usługowego na terenie po byłej 
składnicy drewna, drugi teren to stworzenie terenów aktywności gospodarczej powiązanej z 
branżą rolniczą na działce w Szepietowie Wawrzyńcach. Trzeci teren to zmiana 
przeznaczenia terenu w planie zagospodarowania przestrzennego z działalności usługowej 
na możliwość realizacji budownictwa mieszkaniowo-usługowego, jest działka położona w 
Szepietowie przy ulicy Głównej i Kardynała Stefana Wyszyńskiego. Jest to zgodne ze 
studium uwarunkowań oraz z dokumentem analizy zmian w zagospodarowaniu 
przestrzennym. w przypadku realizacji zmiany tego planu zagospodarowania będziemy mieli 



dofinansowanie z Wojewódzkiego Biura Planowania Przestrzennego w ramach projektu, 
czyli przeprowadzenie tej procedury będą znacznie sfinansowane z zewnątrz i będą bardzo 
szerokie konsultacje tych dokumentów.  

Radni nie zabrali głosu w tym punkcie. 

  Przewodniczący Rady zapoznał z projektem uchwały, 
  Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  
  Przeprowadzono głosowanie. 

Przeprowadzono głosowanie. 
 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 
radnych, za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie.  

(uchwała Nr XIX/134/16 dołączona do protokołu) 
 

Ad.9. Z projektem zmian budżetu gminy na 2016 r. zapoznała Skarbnik Gminy. 
 

Radni nie zabrali głosu w tym punkcie. 

  Przewodniczący Rady zapoznał z projektem uchwały, 
  Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  
  Przeprowadzono głosowanie. 

Przeprowadzono głosowanie. 
 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, w głosowaniu udział wzięło 13 
radnych, za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych (z sali wyszła radna R. Sosnowska).  
 Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie.  

(uchwała Nr XIX/135/16 dołączona do protokołu) 
 

Ad.10.  Z tematem dotyczącym zasad ustalania i przekazywania z budżetu Gminy 
Szepietowo środków finansowych wynikających z rozliczenia podatku od towarów i usług do 
Zakładu Wodociągów, Kanalizacji i Oczyszczania w Szepietowie zapoznała Skarbnik Gminy. 
Skarbnik poinformowała, że gmina od 1 stycznia 2017 r. będzie rozliczać podatek na 
wszystkie jednostki. Gmina więc będzie rozliczać podatek VAT jako osoba prawna jako 
podatnik. Każda jednostka będzie prowadziła odrębne rejestry i każda będzie wykazywała 
swoją część tego podatku naliczonego. Podatek naliczony jest to taki podatek, który jest 
związany z zakupami, zawiązany z kolei ze sprzedażą opodatkowaną, bo tylko w takiej 
część będzie można ten podatek naliczony odzyskiwać.”  

Radni nie zabrali głosu w tym punkcie. 

  Przewodniczący Rady zapoznał z projektem uchwały, 
  Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  
  Przeprowadzono głosowanie. 
 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, w głosowaniu udział wzięło 13 
radnych, za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych (z sali wyszła radna R. Sosnowska).  
 Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie.  

(uchwała Nr XIX/136/16 dołączona do protokołu) 
 

Ad.11. Z tematem dotyczącym rocznego programu współpracy Gminy Szepietowo z 
organizacjami pozarządowymi na rok 2017 zapoznał Burmistrz. Burmistrz poinformował, że 
uchwalenie tego programu ten jest to wymóg ustawowy i co roku jest uchwalany. Forma 
współpracy z organizacjami może mieć charakter finansowy i pozafinansowy. Do zadań 
publicznych w Gminie Szepietowo, realizowanych w oparciu o niniejszy program, należą: 
wspieranie i upowszechnianie kultury fizycznej, przeciwdziałanie uzależnieniom i patologiom 
społecznym, działalność wspomagająca rozwój wspólnot i społeczności lokalnych, zadania z 
zakresu pomocy społecznej, w szczególności powierzanie/wspieranie prowadzenia 
środowiskowych domów samopomocy, wspieranie działań na rzecz osób niepełnosprawnych 
i zagrożonych wykluczeniem społecznym, wspieranie działalności na rzecz kultury, realizacja 
zadań w zakresie ochrony zwierząt. 



Radni nie zabrali głosu w tym punkcie. 

  Przewodniczący Rady zapoznał z projektem uchwały, 
  Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  
  Przeprowadzono głosowanie. 
 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, w głosowaniu udział wzięło 13 
radnych, za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych (z sali wyszła radna R. Sosnowska).  
 Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie.  

(uchwała Nr XIX/136/16 dołączona do protokołu) 
 

Ad. 12. Z wnioskiem o podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Wspierania Rodziny na lata 2017-2019 wystąpiła Pani Anna Franczuk – asystent rodzinny z 
Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. Pani Anna Franczuk zapoznała z 
programem. 

Radni nie zabrali głosu w tym punkcie. 

  Przewodniczący Rady zapoznał z projektem uchwały, 
  Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  
  Przeprowadzono głosowanie. 
 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, w głosowaniu udział wzięło 12 
radnych, za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych (z sali wyszła radna R. Sosnowska i 
radny R. Jabłoński).  
 Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie.  

(uchwała Nr XIX/138/16 dołączona do protokołu) 
 

Ad.13. Z wnioskiem o podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia  „Program Aktywności Lokalnej 
dla Gminy Szepietowo na lata 2017-2020” wystąpiła Pani Anna Franczuk – asystent rodzinny 
z Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. Pani Anna Franczuk zapoznała z 
programem. 

Radni nie zabrali głosu w tym punkcie. 

  Przewodniczący Rady zapoznał z projektem uchwały, 
  Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  
  Przeprowadzono głosowanie. 
 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, w głosowaniu udział wzięło 12 
radnych, za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych (z sali wyszła radna R. Sosnowska i 
radny R. Jabłoński).  
 Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie.  

(uchwała Nr XIX/139/16 dołączona do protokołu) 

Ad.14. Z wnioskiem o podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie trybu i sposobu 
powoływania i odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowych 
warunków jego funkcjonowania wystąpiła Pani Anna Franczuk – asystent rodzinny z Miejsko-
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 

Radni nie zabrali głosu w tym punkcie. 

  Przewodniczący Rady zapoznał z projektem uchwały. 
  Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  
  Przeprowadzono głosowanie. 
 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 
radnych, za podjęciem uchwały głosowało 14 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie.  

(uchwała Nr XIX/140/16 dołączona do protokołu) 

Ad.15. Z wnioskiem o podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 
wysokości stawek podatku od nieruchomości zapoznał Burmistrz. Burmistrz poinformował, 
że jest to zmiana kosmetyczna, ale musimy to przegłosować. Corocznie są ustalane 



wysokości podatku i są określone maksymalne stawki podatku. w związku z tym, że w 2016 
r. była deflacja 0,9%, niektóre stawki podatku się zmniejszyły - maksymalne stawki podatku. 
Dopatrzyliśmy się, że w naszej uchwale dwie stawki podatkowe są wyższe niż dopuszcza 
prawo na 2017 r, ale są to podatki, które tak naprawdę nas nie dotyczą, bo jedna sprawa to 
jest opodatkowanie powierzchniowych pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami 
powierzchniowymi płynącymi jezior i zbiorników sztucznych i tu musimy zmniejszyć stawkę z 
4,58 zł na stawkę 4,54, żeby się mieścić w tych przepisach prawa. I druga sprawa to jest 
opodatkowanie gruntów niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji – tutaj musimy 
stawkę zmniejszyć z 3 zł do 2,98 zł. I trzecia rzecz grunty zajęte na prowadzenie działalności 
gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym materiałem siewnym – mamy obecnie w 
uchwale 10,68 zł, a musimy zmniejszyć do 10,59 zł od 1m2 powierzchni użytkowej.” 

Radni nie zabrali głosu w tym punkcie. 

  Przewodniczący Rady zapoznał z projektem uchwały. 
  Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  
  Przeprowadzono głosowanie. 
 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 
radnych, za podjęciem uchwały głosowało 14 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie.  

(uchwała Nr XIX/141/16 dołączona do protokołu) 

Ad.16. Z wnioskiem o podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie opłaty targowej 
wystąpił Burmistrz, który poinformował, że to jest taka sama sytuacja jak z poprzednią 
uchwałą, że w związku ze zmianami tych stawek mamy taki zapis, że stawka dziennej opłaty 
targowej nie może przekroczyć kwoty w 2016 r. było 758, 47 zł, a na 2017 r. musimy zmienić 
na 751,65 zł, czyli obniżenie tej maksymalnej kwoty opłaty targowej.”  

Radni nie zabrali głosu w tym punkcie. 

  Przewodniczący Rady zapoznał z projektem uchwały. 
  Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  
  Przeprowadzono głosowanie. 
 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 
radnych, za podjęciem uchwały głosowało 14 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie.  

(uchwała Nr XIX/142/16 dołączona do protokołu) 

Ad.17. Z tematem dotyczącym podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie 
bonifikaty od opłat rocznych jednostek organizacyjnych Gminy Szepietowo prowadzącej 
działalność oświatową z tytułu trwałego zarządu nieruchomością zapoznał Burmistrz, który 
poinformował, że chodzi tu o uporządkowanie pewnych zaszłości, które mamy 
nieuporządkowane na terenie gminy, chodzi o zarządzanie szkołami. W tej chwili dwie szkoły 
na terenie gminy tj. Gimnazjum Publiczne i Szkoła Podstawową jest w tzw. trwałym 
zarządzie dyrektorów, czyli dyrektorzy jedno osobowo odpowiadają za te budynki i mają 
prawo podpisywania umów, są gospodarzami tych obiektów i zostały nam jeszcze dwie 
szkoły, gdzie nie ma tzw. trwałego zarządu to jest szkoła w Dąbrówce i w Wojnach i 
chcielibyśmy aby dyrektorzy tych szkół również mieli trwały zarząd nad tymi budynkami, jest 
to też na wniosek tych dyrektorów, aby mieć ten trwały zarząd by były większe kompetencje, 
większa możliwość decydowania o tym co się w tych budynkach dzieje, włącznie z 
podpisywanie umów na jakieś tam najmy. Gmina nie ma nic przeciwko przekazania tych 
szkół w trwały zarząd, natomiast wiąże się to z taką opłatą za ten trwały zarząd. Formalnie 
jednostka która ma w trwałym zarządzie mienie gminne powinna ponosić opłatę. Jest to bez 
sensu bo i tak my finansujemy działalność szkoły więc byłoby to jak gdyby przekładanie 
pieniędzy z półki na półkę, dlatego propozycja jest takiej uchwały, która zwolniłaby te dwie 
szkoły od opłaty za trwałe użytkowanie... .  

Radni nie zabrali głosu w tym punkcie. 



  Przewodniczący Rady zapoznał z projektem uchwały. 
  Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  
  Przeprowadzono głosowanie. 
 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 
radnych, za podjęciem uchwały głosowało 14 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie.  

(uchwała Nr XIX/143/16 dołączona do protokołu) 

Ad.18.  Odpowiedzi na interpelacje 
 

Burmistrz poinformował, że odpowiedzi na interpelacje dla Pani Radnej Renaty 
Sosnowskiej udzieli na piśmie, w między czasie Pani Skarbnik wiele rzeczy wyjaśniła Pani 
radnej i tak w między czasie w przerwie rozmawialiśmy z członkami komisji rewizyjnej, którzy 
proponują, że jak będzie rozpatrywany temat, który Panią radną interesuje no to jest taka 
propozycja aby na posiedzenie komisji rewizyjnej była zaproszona i będzie miała wówczas 
bezpośrednią możliwość zapoznania się z dokumentami, ale odpowiedź wyślemy Pani 
radnej. Tak nie do końca wiemy o jakie dokumenty tu chodzi, bo w zasadzie wszystko co 
żeśmy mogli udostępnić to zostało udostępnione, no ale może się powoli wyjaśni.”  
 

Ad.19.  Wolne wnioski. W tym punkcie zabrali głos: 

- Radni Henryk Stypułkowski – stwierdził, że „to właściwie powinno być pytanie do Pana 
Komendanta - co możemy zrobić jeśli chodzi o bezpieczeństwo przejazdu na 
skrzyżowaniu dróg z Gierałt w kierunku Dąbrówki? 

- Radny Andrzej Szymoniak stwierdził, że tam jeszcze jest drugi problem wyjeżdżając z tej 
drogi z Wojen – tam jest taka sytuacja, że jak od Brańska jedzie samochód jest tam 
wcześniej takie wzniesione i łuk i jak jedzie wolniej samochód to się wyjrzy i się widzi czy 
nic nie jedzie, ale jak szybko jedzie z tamtej strony, z szybkością dość dużą i się wyjeżdża 
a on już jest na drodze i nie wiadomo skąd, myślę, że każdemu to się zdarzyło.” 

- Sołtys wsi Warele Filipowicze stwierdził, że „nie Panie Andrzeju tam jest kąt i tam trzeba 
kąt zachować podjeżdżając do drogi z Brańska, bo jak skosem się stanie, to nie wiadomo 
co się dzieje. Trzeba podjeżdżać pod kątem prostym, a tam nic innego nie da.  

- Burmistrz stwierdzi, że „podejmiemy jakieś działania, żeby zwrócić uwagę na te 
skrzyżowania, tylko, że ta jedna droga jest powiatowa, a druga wojewódzka. Tak więc i tu 
i tu będziemy interweniować. Myślę, że na drodze powiatowej nie powinno być większego 
problemu, bo oni taką komisję bezpieczeństwa mają w Zarządzie Dróg Powiatowych, czyli 
w porozumieniu z dyrektorem oni wyślą taką komisję i określi potrzebę dodatkowego 
oznakowania. Nie wiem jak z drogami wojewódzkimi, ale myślę, że sobie poradzimy. Na 
pewno pomaga tu to o czym mówił Komendant o ograniczenie prędkości do 70 km tak jak 
w Plewkach przy wyjeździe z Wysokiego Mazowieckiego. Tam rzeczywiście 
zaznaczyliśmy kilka razy na tej mapie zagrożeń, że to jest niebezpieczne miejsce, tak 
więc myślę, że tutaj tą samą metodą, parę razy zaznaczymy na mapie zagrożeń, że 
niebezpieczne skrzyżowanie i oczywiście pismo też skierujemy do zarząd dróg 
powiatowych i wojewódzkich, no i pewnie nie będzie to tak od ręki, no te w Plewkach, to 
chyba pół roku to trwało. Myślę, że w perspektywie 5 miesięcy da się to oznakować, znaki 
są tam, stoją chyba z każdej strony, nie wiem co jeszcze dodatkowo można tam zrobić 
szczerze mówiąc, bo „Stopy” są na pewno. Może ograniczenie prędkości na tej krajówce 
by pomogło, żeby tam od strony Brańska postawić, bo od strony Szepietowa to dobrze 
widać. Spróbujemy. ” 

- Radny Andrzej Szymoniak stwierdził, że ma drugi taki temat – na wiosnę poruszałem taki 
temat szkód, co dziki robią. Wtedy jak rozmawiano na spotkaniu z tymi zarządcami kół to 
mówili, że nie mają zwierząt. Teraz przyszła jesień i dziki się biorą znów za trawy i trawy 
ryją. Wiem, że było jakieś liczenie czy coś, chłodnie myśliwym też żeśmy dofinansowali, 
nie wiem może zaprosić przedstawicieli kół łowieckich, czyli trzy koła, niech oni nam 
przedstawią, czy ta zwierzyna jest, jakieś argumenty czy one są czy ich nie ma. Te 
szkody są coraz większe, to się nasila. Niech nam przekażą informację ile tych zwierząt 
jest. Czy na sesję zaprosić, czy na komisję niech oni przekażą jakie mają plany, ile 



odstrzeliwują, czy wykonują plany, czy nigdy nie wykonują, bo tak praktycznie to nic nie 
wiemy. Mówi się teraz o jakichś odszkodowaniach. 

- Burmistrz stwierdził, że straty będą szacować rzeczoznawcy, będą oni wyłonieni spośród 
pracowników ODR-u i izby rolniczej, służby wojewody, czyli nie myśliwi i odszkodowanie z 
urzędu Państwa.” 

- Henryk Stypułkowski stwierdzi, że jest to odłożone w czasie, bo trzeba się przeszkolić, bo 
oszacowanie strat to nie jest takie proste. Musi to być rzetelne, uczciwe.  

- Radny Andrzej Szymoniak stwierdził, że jak mają jakieś plany to niech wykonują te plany. 

- Burmistrz poinformował, że wystąpimy do tych kół aby nam przedstawili informację.  
 
Ad.20.  Z uwagi na brak zgłoszeń do dyskusji i wyczerpania porządku obrad Przewodniczący 
Rady zamknął obrady XIX Sesji VII kadencji Rady Miejskiej w Szepietowie.  

Przewodniczący podziękował wszystkim za przybycie i zaprosił na kolejną sesję. 
 

Na tym protokół zakończono. 

 
Protokołowała 
       
Ewa Bartłomiejczuk        Przewodniczący Rady Miejskiej 
          
         Sławomir Czarkowski 


